
7

وزیر ارتباطات خبر داد؛ 

رفع فیلتر برخی سرویس های محدود شده طی روزهای آینده

سلاجقه رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:

تعطیلی، راه درمان آلودگی هوا نیست

پزشکیان نماینده  مجلس:

وقتی فقط یک جریان و تفکر خاص را 
می پذیریم، به لبه پرتگاه می رویم

سرویس سیاسی- مسعود پزشکیان نماینــده 
مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی در خصوص 
برخی اظهارنظرها در هفته های اخیر درخصوص 
کارکرد مسئولان و انتقادات از توانمندی افرادی که 
مســئولیت ها به آن ها سپرده می شود، گفت: ببینید 
خداوند متعال در قرآن کریم در زمینه سپردن کار به 
دست افراد کاردان و توانا در سوره نساء می فرماید: 
کار را به دست افراد کاردان بسپارید؛ این در حالی 
است که شما نمی بینید که خدا گفته باشد امر می کنم 
 حجاب بر سر کنید اما در این زمینه از »امر« استفاده 

می کند.
وی ادامه داد: وقتی در یک سازمانی، اداره ای، 
مجلس و یــا وزارتخانه ای یک عده افراد باتجربه، 
توانمند، عالم و کارشــناس حضور دارند ولی شما 
کار را به یک آدم صفرکیلومتر تازه وارد و آن هم از 
یک جــای دیگر آمده واگذار می کنید، یعنی دارید 

در مقابل امر خدا می ایستید. 
بعــد جالب این اســت که دقیقــا همین جا 
می گویند که ما داریــم کار خدایی انجام می دهیم 
اما نتیجه اش همین بی خدایی هایی می شــود که در 

ممکلت درست می شود.
عضو کمیســیون بهداشت و درمان مجلس با 
اشاره به اهمیت تخصص، تصریح کرد: شما تاکنون 
دیده ایــد که یک عالم یا مجتهدی دنبال پزشــک 
مذهبی بگردد؟ دنبال پزشک حاذق می گردد، خیلی 
وقت ها خیلی هایشــان برای یک معالجه به خارج 
از کشور می روند برای اینکه کارشناس متخصص 
اســت که می تواند درســت تصمیم بگیرد. خب 
ممکلت هم مانند همین اســت اگر مشــکل داریم 
برای این است که همین قاعده ساده و دستور خدا 

را اجرا نمی کنند.
پزشــکیان در ادامه و در پاســخ به این سوال 
کــه »آیا دولت با تغییر افــراد می تواند در عملکرد 
خــود تحول ایجاد کند؟ و اساســا این دولت توان 

حل مشــکلات کنونی را دارد؟«، عنوان کرد: با این 
روش فعلی خیر، ما دو مشکل اساسی داریم اولین 
مشکل وحدت و انسجام داخلی است، وی افزود: 
ما در پرتگاهیم، باید وحدت و انسجام داخلی ایجاد 
کنیم، وحدت و انسجام داخلی مال یک گروه، یک 
دســته و یک جناح نیست متعلق به کل مردم کشور 
یعنی کــرد، ترک، لر، گیلک، بلوچ، عرب و فارس 

است یعنی متلعق به همه مردم. 
وقتی مــا فقط یک جریان خاص و یک تفکر 
خــاص را می پذیریم و جزو مردم می دانیم باز هم 
این عمل در مقابل این حرف خدا می ایســتد و به 

لبه پرتگاه می رویم.
نماینده مردم تبریز در اشــاره به مشکل دوم، 

اظهار داشــت: نکته دوم این اســت که باید با دنیا 
مدارا کنیم، نمی شــود به همه فحش داد. بازهم در 
قرآن دســتور است که آن هایی که غیر خدا را صدا 

می کنند، فحش ندهید.
 ما صبح و عصر و شــام داریم فحش می دهیم 
مرگ بر فلانی، مرگ بر فلانی و مرگ بر فلانی خب 

آن ها هم می گویند مرگ بر خودتان.
وی تاکید کرد: دو مشکل عمده داریم و چاره 
کار هر دو هم در قرآن آمده است و باید به آن عمل 
کنیم. اما همان ابتدای سوال گفتم که با روش کنونی
 و تــا وقتــی کــه بــه ایــن راه می رویم با 
 عــوض شــدن افــراد و این هــا کار درســت 

نمی شود.

ســرویس سیاســی-وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات گفت: تلاشــمان این اســت 
محدودیت هایی که قابلیت برطرف شدن دارند، 
برداشــته شــود و ان شــاالله طی دو روز آینده، 
خبرهای خوشــی در این زمینه خواهید شنید اما 
دو پلت فرم اینســتاگرام و واتس اپ فعلا شامل 

این اتفاق نمی شوند.
عیسی زارع پور در حاشیه مراسم رونمایی 
از ناوگان موتوری برقی شرکت ملی پست کشور 
در جمع خبرنــگاران درباره دلیل اختلال ایجاد 

شــده در زمینه اینترنت طی چند روز اخیر اظهار 
کرد: روز چهارشــنبه و پنج شنبه در مرکز تبادل 
ترافیک تهران مشکلی را طی یک الی دو ساعت 
داشــتیم که با همت دوستان برطرف شد و الان 
هیچ مشکلی در مرکز تبادل ترافیک وجود ندارد.
او دربــاره رفع فیلتر بعضی از پلت فرم های 
خارجــی به صورت کامل اظهــار کرد: من قبلًا 
اعلام کــرده ام که کمیته تعیین مصادیق محتوای 
مجرمانــه، متولــی فیلترینگ اســت و حدود 
۱۳عضو دارد که دولت یکی از اعضای آن است . 
تلاشــمان این است محدودیت هایی که قابلیت 
برطرف شــدن دارند، برداریم و ان شاالله طی دو 
 روز آینده خبرهای خوشی در این زمینه خواهید 

شنید.
وی ادامه داد: البته دو پلت فرم اینســتاگرام 
و واتــس اپ کــه بــا مصوبه نهادهــای امنیتی 
مسدود شدند، فعلا مشــمول این اتفاق نیستند 
و در این زمینــه نهادهای امنیتی تصمیم گرفتند 
اما ســرویس هــا و خدماتی هســتند که از نظر 
مــا قابلیت بازنگری دارند و اکنون مســیری را 
دنبــال می کنیم که این اتفاق رخ دهد. مشــخصا 
 کلاب هــوس طــی روزهای آینــده رفع فیلتر 

می شود.
نقــش وزارت ارتباطــات در کاهش 

آلایندگی هوا
عیسی زارع پور همچنین در آیین رونمایی 
از موتور سیکلت های برقی موزعین شرکت ملی 
پســت کشور  که با حضور رییس سازمان محیط 
زیســت و شهردار تهران برگزار شد، اظهار کرد: 
پیش از هر چیزی تشکر می کنم از همه عزیزانی 
که برای به ثمر رســیدن این پروژه تلاش کردند. 
اتفاقی که امروز رخ داد نزدیک به یک دهه برای 
آن زحمت کشیده شده و حاصل تلاش نخبگان 
کشــور است تا این محصول داخلی را در کشور 
داشته باشیم و امروز به یک سرمایه برای کاهش 
آلایندگی کشور تبدیل شد. ان شاالله در همه حوزه 
هایی که کشور به آن نیاز دارد، شاهد واقفان باشیم 
و منابع خود را به این ســمت هدایت کنند و این 
 اقدام الگویی برای شهرداران سایر کلان شهرها 

باشد.
وی درباره نقش وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در کاهــش آلایندگی هوا اظهار کرد: 
حرکت به ســمت هوشمندسازی و الکترونیکی 
کردن خدمات در راســتای کاهــش آلایندگی 
در ســفرها در این دولت آغاز شــده و هدفشان 
این اســت که با هوشمندسازی همه بخش های 
 کشــور آلایندگی را کاهش دهیم و این شــدنی 

است.

سرویس سیاســی- رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست گفت: تعطیلی ها، کمکی به آلودگی 
هوا و بهبود شــاخص ها نمی کنــد و این اقدام راه 

درمان نیست.
علی ســلاجقه رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست درباره علت تداوم آلودگی هوا پس از بارش 
برف و باران در کلان شهرها به ویژه تهران، گفت: 
با توجه به شرایط کشور از نظر درجه حرارت هوا 
و اینکه شاهد سرمای بی سابقه ای هستیم، وضعیت 
آلودگی هوا علیرغم بارش برف و باران بهبود نیافته 

است.
وی افــزود: هرچه دمای هوا کاهش پیدا کند، 

تجمــع و انباشــت آلودگی ها در ارتفــاع کمتر و 
پایین تر یعنی نزدیک به سطح زمین اتفاق می افتد و 
هرچه هوا سنگین تر شود، آلایندگی ها امکان انتقال 

به سطوح بالاتر را ندارند.
ســلاجقه تأکید کــرد: با توجه بــه اینکه در 
روزهای اخیر دمای هوا در نقاط مختلف کشــور 
پائیــن بــوده، آلایندگی ها از ســطح زمین فاصله 
نگرفتند و متأســفانه در اکثر شهرهای کشور که با 
مشــکل آلودگی هوا مواجه بودنــد، به ویژه کلان 
شــهرها، با وجود بارش باران و برف شاهد کاهش 

شاخص های آلودگی هوا نبودیم.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره 
به اینکه وضع آلودگی هوا مربوط به یک انباشــت 
۵۰ تا ۶۰ ساله است، تصریح کرد: رویکرد دولت در 
همه دستگاه های اجرایی، وزارتخانه ها و سازمان ها 
به این سمت است که کاهش آلودگی هوا را اولویت 
خــود قرار دهند و در این راســتا اقدامات موثری 
انجــام دهنــد. تلاش ما بر این اســت فرآیند را به 
نحوی تعیین کنیم که به زودی نتایج ملموســی در 

این باره حاصل شود.
وی بــا تأکید بــر اینکه رســیدگی به بحران 
آلودگــی هوا از انتظارات مهم مردم اســت، اظهار 
کرد: خود مــا هم دیگر نمی پذیریم که مدارس در 
روزهای متعددی تعطیل باشــند. تعطیلی مدارس 
ضربه ســنگینی به خانواده ها و جنبه های مختلف 
فرهنگــی، اجتماعــی و آموزشــی وارد می کند. 

ســلاجقه تأکید کرد: تعطیلی مــدارس کمکی به 
آلودگــی هوا نمی کنــد و این تصمیم در این مدت 
در بهبود شــاخص ها اثری نگذاشته است. چراکه 
در شــرایط تعطیلی، رفت و آمدها قطع نمی شود و 
ممکن اســت خانواده ها باز هم با استفاده از وسایل 
نقلیه شخصی در خیابان ها رفت و آمد داشته باشند.
وی یادآور شــد: روشن است که تعطیلی راه 
درمان نیســت؛ بنابر آسیب شناســی های صورت 
گرفته، راه درمان اســقاط خودروهای فرســوده 
است. بعد از اســقاط خودرو، استفاده از سوخت 
پاک می تواند در بهبودی آلودگی هوا اثرگذار باشد 
که اقدامات خوبی در این زمینه انجام شده است. 

رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست ادامه 
داد: راهکار دیگر برای درمان این بحران رسیدگی 
به وضع صنایع آلاینده است. کنترل فعالیت صنایع 
آلاینــده، اقدامی مهم در جهــت بهبود این بحران 
اســت که به طور جــدی این مســئله را پیگیری 

می کنیم.
ســلاجقه در پاسخ به این ســوال که تاکنون 
در این راســتا چه اقداماتی صورت گرفته است؟ 
عنــوان کرد: اگر گزارش های موجود در این زمینه 
به خصوص گزارش های مربوط به کلان شهرها را 
پیگیری کنید و مورد بررسی قرار دهید، می بینید با 
تعداد زیادی از صنایع آلاینده  برخورد شده و حتی 
در مواردی آنها را پلمب کرده ایم، لذا در این زمینه 

اقدام جدی آغاز شده است.

نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: تفرقه از دید قرآن و در بیان خدا یعنی در پرتگاه آتش بودن و ما در پرتگاهیم، باید وحدت و انسجام داخلی
 ایجاد کنیم. وحدت و انسجام داخلی هم مال یک گروه و یک جناح نیست متعلق به کل مردم کشور است.

سرویس سیاسی- معاون آموزش 
ابتدایی وزارت آموزش و پرورش گفت: 
یکی از مــواردی که ما در دوره ابتدایی 
خیلی از آن آســیب می بینیــم، پراکنده 
کاری اســت یعنی سناریوی منسجم و 
معلومی که معلم از آغــاز بداند، دنبال 
چه هدفی اســت و برای آن حرکت کند 

نداریم.
»معصومــه نجفی پازوکی« معاون 
آمــوزش ابتدایــی وزارت آموزش و 
پرورش در خصــوص امکان تدریس 
مطالبی خارج از کتب درســی توسط معلمان این مقطع و وجود چارچوبی برای 
این کار توضیح داد: موضوعی که مطرح کردید یکی از موضوعات پرچالش است، 
از این جهت که اگر بخواهیم به تربیت تمام ساحتی توجه کنیم و اینکه دوره ابتدایی 
را دوره کســب شایستگی های پایه مثل شایستگی ارتباطی، تفکر، فناوری و… 

بدانیم موضوع متفاوت تر هم می شود. 
نجفی تصریح کرد: متاسفانه نگاهی که در کلاس های درس ما حاکم است، 
از جنس حافظه محوری و انتقال دانش است و آنچه به این موضوع دامن می زند، 
کتب های کمک آموزشی است که در کنار کتاب درسی دانش آموز در بازار عرضه 
می شــود و آن محصولات هم پر از فعالیت ها و تمریناتی است که صرفا به دنبال 

دانش است. 
معاون ابتدایی با بیان اینکه اهداف مهارتی را نمی توان در قالب کتاب کمک 
آموزشی برد، افزود: وقتی کتاب کمک آموزشی، دانشی می شود، در واقع به معلم 
جهت می دهد و به او می گوید باید این مدلی که ما می گوییم کار کنی و خانواده ها 
نیز این نوع کتاب ها را تهیه می کنند و آن ها نیز مســیر را جهت دهی می کنند و به 
سمتی می برند که دانش آموز صرفا مطالبی را حفظ کند و آزمون بدهد. این آسیبی 
جدی است، اما اگر از این فضا خارج شویم و بگوییم کار ما تربیت تمام ساحتی 
اســت و موقعیت یادگیری دانش آموزان باید آنقدر منعطف باشد که دانش آموز 
خودش خلاقانه مســیر را کشــف و مفهوم سازی کند و پیش برود، نتایج بهتری 

می گیریم. 
او ادامه داد: اگر مسیر آموزش با این الگو باشد، معلم در ظرفیت کتاب درسی 
حبس نمی شود و می داند که باید فراتر از آن گام بردارد. منتها باید طراحی آموزشی 
معلم آنقدر دقیق و عالمانه باشد که از مسیر منحرف نشود. اگر معلم تسلط کافی 
داشته باشد، با یک طراحی آموزشی قوی می تواند تمام منابعی را که چه خودش 
تولید می کند چه منابعی که برای استفاده در دسترس او قرار دارد مانند کتاب های 
داســتان، قصه ها و… را استفاده کند. به عنوان نمونه جشنواره قصه گویی کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان که همین اواخر در جریان بود، می تواند منبعی 
باشــد که معلم از محتواهای آن بهره ببرد و در کلاسش استفاده کند یا کتاب های 
داســتانی را بخواند و بچه ها نمایش آن را در کلاس اجرا کنند و خیلی کارهای 
خلاقانه دیگر در ســاحت زیبایی شناســی، اقتصادی و… می تواند انجام دهد و 

بازی های آموزشی با بچه ها داشته باشد. 
نجفی با تاکید بر اینکه اگر از این ظرفیت ها به درســتی در فرایند آموزش 
استفاده شود، تربیت تمام ساحتی سند تحول بنیادین آموزش اتفاق می افتد، اظهار 
کرد: اگر معلم با خودش بگوید محتوای کتاب درسی کم است و چند کتاب کمک 
آموزشــی کنارش بگذارم، اصلا خوب نیســت و به هیچ وجه توصیه نمی شود. 
بنابراین موضوعی که در خصوص استفاده از محتوای فراتر از کتاب های درسی 
مطرح کردید، روی مرزی قرار دارد که اگر این مرز را معلم خوب تشخیص ندهد 
و یــک قــدم این طرف یا آن طرف تر بگذارد، زاویه ای ایجاد می شــود که کار را 
سخت تر می کند و در واقع در این وضعیت، انواع و اقسام موضوعات را به دانش 

آموز تحمیل می کنیم و نتیجه مطلوب نیز به دست نمی آید. 
معاون آموزش متوسطه در پاسخ به این سوال که مسئولیت نظارت بر آموزش 
محتواهای غیردرسی در کلاس های درس برعهده کدام یک از بخش های وزارت 
آموزش و پرورش است، بیان کرد: در حال حاضر سازمان پژوهش و برنامه ریزی 
آموزشی مرجعی است که هرکاری که در حوزه آموزش تولید می شود را بررسی 
می کند و اگر به لحاظ استانداردهای مدنظر مناسب باشد، به آن محصول گواهی 
نامه یا مجوزی می دهد که نشــان دهد اثری که تولید شده مناسب است، البته من 
باز هم به این اعتقاد ندارم که به معلم بگوییم ببیند سازمان پژوهش چه چیزهایی 
را تایید کرده و همان را به مدرســه ببرد. من می گویم معلم اگر طراحی آموزشی 
دقیق خودش را داشته باشد و بداند چه کاری انجام می دهد، آن زمان اگر خواست 
کتاب داستانی هم در کلاسش استفاده کند، می تواند برود از کتاب ها یا بازی هایی 

که در سازمان پژوهش بررسی و تایید شده بهره ببرد. 
نجفی یادآوری کرد: مهم این اســت که دقت طراحی آموزشی معلم بالاتر 
برود. در پایه اول ابتدایی ما در معاونت ابتدایی بسته های آموزشی تولید و طراحی 
کرده ایم و برای ۸ هزار و ۳۰۰ کلاس اول روستایی هفته به هفته ارسال می کنیم. 
یعنی معلم از اولین هفته آبان که تدریسش را شروع کرده، ما هر هفته بسته طراحی 
شده آموزشی را برای معلمان فرستاده ایم و در حال حاضر هم بسته هفته دوازدهم 
را آماده ارســال داریم. این طراحی آموزشــی منطبق با کتاب درسی فارسی اول 
ابتدایی اســت ولی انواع کتاب داســتان، فایل صوتی، بازی آموزشی و… داخل 
آن وجود دارد. اهداف آموزشــی با طراحی دقیق معلوم می شود و معلم بر اساس 
مسیر درستی که پیش می رود فرایند شناختی ذهن دانش آموز را شکل می دهد. 

او تاکیــد کرد: یکی از چیزهایی که ما در دوره ابتدایی خیلی از آن آســیب 
می بینیم پراکنده کاری اســت یعنی سناریوی منسجم و معلومی که معلم از آغاز 
بداند دنبال چه هدفی اســت و برای آن حرکت کند نداریم. معلم ابتدایی خیلی 
زحمت می کشــد، اما انواع و اقســام کارهای پراکنده را انجام می دهد و اگر به او 
بگوییم چرا این کار را انجام می دهی؟ نمی داند. فقط می گوید مگر کار بدی است؟ 
به او می گوییم نه ولی چرا انجام می دهی؟ چرایی کار مهم است. انسجام در مسیر 
اگر وجود نداشته باشد، ما به شایستگی های پایه نمی رسیم و دانش آموز در حد 
اطلاعاتی جزئی و پراکنده به دســت می آورد و شــبکه معنایی در ذهنش ایجاد 

نمی شود، اتفاقی که می خواهیم نیز حاصل نمی شود. 
معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش در پاســخ به این ســوال 
کــه آیا موضوع ممنوعه ای برای معلمان ابتدایی وجــود دارد که اجازه طرح آن 
در کلاس درس را نداشــته باشند؟ گفت: طرح هرچیزی که معلوم نباشد کجای 
طراحی آموزشــی معلم قرار دارد و دانش آموز را به چه مســیری هدایت می کند 
از نظر من ممنوع است. اگر دانش آموزان خودشان داستانی بسازند و آن را اجرا 
کنند ارزشمندتر است تا انواع و اقسام مطالب بخصوص کتب کمک آموزشی را 

به بچه ها تحمیل کنیم. 
نجفی با تاکید به اهمیت تمرکز خواندن در دوره ابتدایی عنوان کرد: تمرکز 
خواندن دانش آموزان ابتدایی در ســطح بین المللی نیســت و در آزمون پرلز که 
مخصوص دانش آموزان پایه چهارم است، متن هایی که برای خواندن به آن ها داده 
می شود، بر این اساس است که باید تا ۲۵ دقیقه دانش آموز تمرکز خواندن داشته 
باشد. ما چقدر روی مهارت تمرکز خواندن با برنامه مشخص کار کرده ایم؟ آیا از 
دوم ابتدایی با متن های مثلا ۱۰۰ کلمه ای شروع کرده ایم که دانش آموز ابتدایی در 
دو دقیقه آن را بخواند؟ این کار کمک می کند با شیبی منظم، تعداد کلمات متن ها 
را به مرور طولانی تر کنیم تا در فاصله پایه دوم تا چهارم، دانش آموز بتواند مهارت 

تمرکز خواندنش را به لحاظ زمانی افزایش دهد. 
معاون وزیر افزود: آیا ما چنین محصولی داریم؟ ناشــران ما سمت این نوع 
تولیدات رفته اند؟ خیر. در حوزه ابتدایی محصولاتی که موجود اســت، علمی 
نیســت. ما در جلسه ای با ناشران در این خصوص گفت وگو می کردیم و آنها از 
این ایده استقبال کردند و می گفتند خوب است که بگوییم چه چیزهایی مورد نیاز 
آموزش ابتدایی است تا به سمت تولید چنین محصولاتی برویم. اگر محصولات 
اینگونه باشد خوب است، اما آنچه الان موجود است از نظر من همه ممنوعه است.

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش:

معلمان ابتدایی سناریوی منسجم و 
هدفمند برای تدریس ندارند

طرح نمایندگان مجلس 

دو ماه قبل از فوت پدر

ادبیاتش همین است!

توجیه جدید کره ای ها 

ستاد انتخابات کشور

درباره ایران

ناترازی گاز

کنترلی ندارد

اخبار ویژه ...

جمعی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی، طرح اصلاح قانون اقدام متقابل 
در برابر اعلام سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به عنوان »سازمان تروریستی« توسط 
ایــالات متحــده آمریکا در واکنش به اقدام اخیر پارلمــان اروپا را تهیه و تدوین 
کرده اند. متن طرح اصلاح قانون اقدام متقابل در برابر اعلام سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی به عنوان ســازمان تروریستی توسط ایالات متحده آمریکا مصوب ۰۳ 
/۰۲/ ۱۳۹۸ به این شــرح اســت: »ماده واحده – ماده زیر به عنوان ماده الحاقی 
به قانون اقدام متقابل در برابر اعلام ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی به عنوان 
ســازمان تروریستی توسط ایالات متحده آمریکا مصوب ۰۳ /۰۲/ ۱۳۹۸ افزوده 
می شود:کلیه کشور های عضو اتحادیه اروپا که مبادرت به اعلام نام سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی به عنوان سازمان تروریستی نمایند و کلیه نیرو های نظامی وابسته 
به کشــور های عضو اتحادیه و ســازمان ها و نهاد های تحت اختیار این نیرو ها 

مشمول این قانون خواهند بود. 

فاطمه هاشمی رفسنجانی گفت: دو ماه قبل از فوت پدر، هشدار هایی نسبت 
به احتمال »ترور« ایشــان دریافت کردم؛ پرونده فوت پدر را علی رغم ابهامات 
مختومه کردند. فاطمه هاشمی رفسنجانی می گوید: اگر پدرم امروز بودند، تلاش 
می کردند کار به اینجا نرسد، چون تا جایی که می دانم از معدود کسانی بودند که 
واقعیت ها را بدون لکنت، به رهبری می گفتند یا در مجامع و سخنرانیها، واقعیت ها 
را با شجاعت بیان می کردند. پدر با ادامه جنگ مخالف بود. مسئولیتی در جنگ 
نداشت، ولی وقتی به ایشان مسئولیت دادند به امام گفت من پایان جنگ را اعلام 
می کنم، ولی شما دستور دهید، مرا محاکمه و حتی اعدام کنند، اما جنگ را تمام 
کنید. همان کسانی که خدمت امام می رفتند و می گفتند که ما می توانیم بجنگیم، به 

آقای هاشمی می گفتند که با این امکانات و سلاح ها نمی توانیم بجنگیم.

علاءالدین بروجردی، رئیس ســابق کمیسیون امنیت ملی مجلس دهم در 
پاسخ به این که »آقای شریعتمداری در مورد بازداشت حمید نوری در سوئد گفته 
اند که می رویم و ماموران امنیتی ســوئد را دستگیر می کنیم و می آوریم محاکمه 
می کنیــم. این اظهارات در حالی که پرونده ســپاه پاســداران روی میز پارلمان 
اروپاســت، آثار و تبعات زیادی می تواند برای ما داشــته باشد؛ نظزتان در مورد 
صحبت های آقای شریعتمداری چیست؟« گفت:  شریعتمداری همیشه صحبت 
می کند، این حرف را اگر یک نفری که مال این حرف ها نبود می گفت، گفته شما 
درست بود، ولی شریعتمداری ادبیاتش همین است و همه دنیا هم می دانند. این 
چیز مهمی نیســت و نیازی به موضع گیری و مصاحبه ندارد، یعنی هر چه شما 
موضع گیری کنید و مصاحبه بگیرید کار را خراب تر می کنید. این حرف در حد 

ادبیات ایشان است و از کنارش رد می شویم و اتفاقی هم نمی افتد.

ســخنگوی سابق رئیس جمهور کره جنوبی مدعی شده است که این مقام 
ارشد سئول اندکی پس از به کار بردن لفظ »دشمن« برای خطاب قرار دادن ایران، 
متوجه شده که چه اشتباهی کرده است. اظهارات نسنجیده »یون سوک یئول« که 
طی روز های اخیر واکنش های زیادی را به همراه داشته است، همچنان موضوع 
رسانه های کره ای است، به طوری که مقام های کره جنوبی به توجیه این سخنان 
ادامه می دهند. در همین راســتا، »کیم بیونگ مین« سخنگوی سابق ستاد یون در 
پیامی مدعی شده است که رئیس جمهور کره جنوبی در اظهارات خود در کشور 
امارات عربی متحده برای مدت کوتاهی پس از گفتن این جمله »ایران دشــمن 
امارات متحده عربی است« مکث کرد و سپس به جای دشمن از لفظ »بزرگ ترین 
تهدید« استفاده کرد. این مقام کره ای گفته است که مکث رئیس جمهور کره جنوبی 
بعنوان نوعی »اصلاح کردن« عبارت بوده و احتمالاً وی فهمیده است که استفاده 

از لفظ »دشمن نامناسب« بوده است. 

وزیر کشور خبر داد که ستاد انتخابات کشور، فعالیت خود را برای برگزاری 
انتخابات ۱۴۰۲ شروع کرده است. احمدی وحیدی در پاسخ به این پرسش که آیا 
ستاد انتخابات کشــور برای برگزاری دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای 
اسلامی فعال شده است، اظهار کرد: در حال حاضر ستاد انتخابات کشور فعالیت خود 
را شروع کرده است و کار های خود را با استان ها برای تمید مقدمات و برنامه ریزی 
برای برگزاری انتخابات انجام می دهد. وی ادامه داد: باید دستگاه ها برای برگزاری 
انتخابات آماده شــوند. به همین منظور ســتاد انتخابات هم کار های مقدماتی خود 
را آغاز کرده، جلســات در حال برگزاری اســت و تعامل با استان ها دنبال می شود. 
انتخابات دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره مجلس 

خبرگان رهبری، همزمان در یازدهم اسفندماه سال آینده برگزار می شود.

نماینــده ویژه دولت آمریکا در امور ایران در پیام های توئیتری جداگانه، از 
گفت وگــوی خود با مقام های انگلیس و هلند درباره ایران خبر داد. رابرت مالی 
در توئیتی نوشــت که در جریان دیدار با »کریســتین ترنر« مدیر کل سیاســی و 
ژئوپولتیک وزارت خارجه انگلیس شخصا بابت اعدام »علیرضا اکبری« شهروند 
دوتابعیتی ایرانی- انگلیسی به وی تسلیت گفته است. وی با تکرار برخی ادعا های 
ضدایرانی، گفت که رایزنی درباره کار برای مقابله با انتقال تسلیحات از ایران به 
روسیه، گسترش برنامه هســته ای این کشور و بازداشت »نادرست« شهروندان 
انگلیســی و آمریکایی از دیگر محور های این دیدار بوده اســت. مالی در توئیت 
دیگری نوشت که با »ووپکه هوکسترا« وزیر امور خارجه هلند، »دیداری سازنده« 
داشته و در جریان آن درباره اقدام های مشترک خود برای مقابله با »نقض حقوق 
بشر در ایران« و همچنین مقابله با ارسال تسلیحات به روسیه برای استفاده درجنگ 

اوکراین، گفت وگو کرده است.

سایت رسمی حسن روحانی نوشت: آدرس غلط دادن و فروکاست ناترازی 
گاز به یک ادغام )آن هم طبق مصوبه قانونی قبلی( صرفا تبدیل مشکل به بهانه ای 
برای حملات سیاسی است تا چاره اندیشی جهت حل آن. شرکت ذخیره سازی 
گاز با اجرای اصل ۴۴ در فهرست واگذاری ها قرار گرفت. در دولت دهم شرکت 
ملی گاز پیشنهاد داد کل شرکت و ۴۴ شرکت تابعه که پوشش دهنده زنجیره ارزش 
گاز هستند به بخش خصوصی واگذار شوند. در ۱۳۹۰٫۰۵٫۰۸ چند زیرمجموعه 
شرکت ملی گاز ایران شامل شرکت ذخیره سازی گاز در فهرست واگذاری طبق 
اصل ۴۴ قرار گرفت. واگذاری شرکت ذخیره سازی گاز توجیه فنی و اقتصادی 
نداشت و در توان بخش خصوصی نبود. در نتیجه دولت دوازدهم تصمیم گرفت 
که شرکت ذخیره سازی گاز را در شرکت بالادستی »مهندسی و توسعه گاز طبیعی« 
که ساختار حقوقی و قراردادی بهتری داشت ادغام کند و ماموریت های آن واگذار 
شود؛ بنابراین شرکت ذخیره سازی گاز در مجموعه بزرگتر ادغام شده، نه منحل یا 

تعطیل! و همچنان به وظایف خود ادامه داد.

سیاهکلی، نماینده مردم قزوین در مجلس با بیان اینکه با توجه به محدودیت 
واردات لوازم خانگی محدود، در بازار این کالا ها نیز انحصار ایجاد شده است، افزود: 
در حال حاضر به جوانان توصیه می شــود که ازدواج کنند، اما باید توجه به اینکه 
هزینه تهیه یک جهیزیه حدود ۴۰۰ میلیون تومان است، این سوال ایجاد می شود که 
یک خانواده کم درآمد چگونه می تواند هزینه خرید جهیزیه را تامین کند. وی با بیان 
اینکه وزارت صمت در حوزه تجارت تقریبا تعطیل است و کنترلی بر بازار ندارد و 
حتی می توان گفت حضور ندارد و حرفش نافذ نیست، اضافه کرد: این وزارتخانه در 
برخی موارد از تولیدکنندگان در حوزه گران کردن خودرو و لوازم خانگی نیز جلوتر 
است. این وزارتخانه باید حامی مردم باشد نه اینکه به افزایش قیمت ها دامن بزند. 

وقتــی در یــک ســازمانی، اداره ای، مجلــس و یــا وزارتخانــه ای یک عده 
افــراد باتجربــه، توانمنــد، عالم و کارشــناس حضــور دارند ولی شــما 
کار را بــه یــک آدم صفرکیلومتــر تــازه وارد و آن هــم از یک جــای دیگر 
آمــده واگــذار می کنیــد، یعنــی داریــد در مقابــل امــر خدا می ایســتید.
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